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J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
 
Készült: Nyárlőrinc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. december 

14-én 17 órakor a Művelődési Házban megtartott közmeghallgatásáról. 
 

Jelen vannak: Pénzváltó István polgármester, Tormási Zoltán alpolgármester, 
Pácsa József, Balogh Viktor és Vas Ildikó képviselők. 

 
Távol van: Túri István és Hajagos Antal képviselők. 
 
Tanácskozási joggal jelen van: Szakácsné Marsa Edina jegyző. 
 
Meghívott vendég: Lázár Csaba alezredes. 
 
Pénzváltó István polgármester: Tisztelettel köszönti a falu lakosságát, a megjelent 
képviselőket, a meghívott vendéget és köszönetet mond azért, hogy elfogadták a 
meghívást. 

Javasolja a következő napirendi pontok elfogadását: 

Napirendi pontok: 

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 2023. évi célkitűzéseinek végrehajtásáról, 
meghatározó jelentőségű eseményekről. 

2.) Tájékoztató a 2024. évre előzetesen megfogalmazható célokról. 

 

Nyárlőrinc Község képviselő-testülete 5 (öt) igen szavazattal, egyhangúlag, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozta: 

 
Nyárlőrinc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
85/2023. (XII.14.) normatív határozata 
Napirendi pontok elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T  
 

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 2023. évi célkitűzéseinek végrehajtásáról, 
meghatározó jelentőségű eseményekről. 

2.) Tájékoztató a 2024. évre előzetesen megfogalmazható célokról. 

 
Pénzváltó István polgármester: Javasolja, hogy a napirendi pontok előtt hallgassák 
meg a meghívott vendéget, Lázár Csaba alezredes urat a Tiszakécskei Rendőrörs 
helyettes parancsnokát. 
 
Lázár Csaba alezredes: Köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket. Szeretné 
elmondani, hogy körzeteik között Nyárlőrinc mondható a legbiztonságosabb 
településnek, mely köszönhető az aktívan működő Polgárőrségnek is, akikkel napi 
szinten tartják a kapcsolatot. Örvendetes, hogy a településen mezőőri szolgálat is 
működik, így a külterületen történtekről is érkeznek információk.  
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Az elmúlt évben nagyjából 300 cselekménnyel számolhatunk, melyből 17 történt 
Nyárlőrincen. A baleseti események száma ugyan emelkedést mutat, 16 volt 
összesen, de ebben a 44-es főúton történt események is benne vannak. Ebből 
konkrétan 3 esemény történt Nyárlőrincen. A bűncselekmények száma az elmúlt 
évben 15 volt, melyek főleg vagyon elleni cselekmények voltak – csalás, lopás – de 
súlyos bűncselekmény nem történt a településen. 
 
Pénzváltó István polgármester: A közlekedés biztonsága szempontjából felvetődött 
trafibox felállítása a főút nyárlőrinci szakaszánál. 
 
Lázár Csaba alezredes úr: Jó lehetőség, pozitívan nyilatkoztak róla azok a 
települések, akik már használják. 
 
Pénzváltó István polgármester: Szeretné megköszönni alezredes úrnak a 
megjelenését és a beszámolót. 
 
Itt szeretne köszönetet mondani Kiss Ferencnek a Polgárőrség és a Helyi Önkéntes 
Tűzoltó Egyesület vezetőjének. Nagyon jó az együttműködés a rendőrség és a 
polgárőrség között. Itt kell megemlíteni, a helyi önkéntes tűzoltó egyesületet 
munkáját is, akik igen rövid idő alatt igen nagy fejlődésen mentek keresztül. Nagyon 
jó a csapat, csak dicséretet lehet hallani róluk minden fórumon. 
 

*** 
 
Pénzváltó István polgármester: Szeretne tájékoztatást adni az elmúlt év 
történéseiről. Az önkormányzatnak vannak kötelező és önként vállalt feladatai, 
melyeket most áttekintenénk. 
 
Településfejlesztéssel kapcsolatban a Magyar Falu Program keretében több 
pályázatot is benyújtottunk és mindegyik pályázaton nyertünk. A Béke-parkban 
megvalósításra került a fittnespark. A temetőben elkészült a kerítés, új vízcsap került 
kialakításra, valamint a kiskaputól a ravatalozóig járda létesült. A vasúti átjáró a MÁV 
jóvoltából megújult, ennek folytatásában a buszmegállóig és a másik oldalon az 
Állami Gazdaság utcáig járda kialakítására nyertünk pályázatot. A vasúti átjáróban a 
MÁV szigorú előírásai alapján egy lámpatestet kell felállítani, melynek a tervei már 
elkészültek.  
 
Erre az évre volt betervezve az Árpád utca Rákóczi utcáig terjedő részének, valamint 
a Vasút utca Ifjúság útig terjedő útszakaszának felújítása. Ez a projekt átcsúszik a 
következő évre, mert a Vasút utca a Sugár utcába kapcsolódik, amely állami tulajdon 
így közútkezelői hozzájárulást kell kérni az útfelújításra. A kereszteződés terveinek 
elkészítése folyamatban van, a tervezett felújítás tavasszal megtörténik. 
 
Folyamatban lévő nagyszabású projekt a településen a nyárlőrinci határban az 
ökológiai vízpótlás. Ez egy kiemelt jelentőségű kormányzati beruházás, amely 4 
településen biztosítja az öntözőrendszer kialakítását. Ennek a fejlesztésnek a 
keretében Nyárlőrinc a Tiszából kapná a vizet az öntözéshez. A tervek már a 
hatóság által jóváhagyottak, amennyiben a pénz rendelkezésre áll elkezdődhet az 
érdemi munka. A másik öntözéshez kapcsolódó projekt az Univer Konzervgyártól 
kijövő szürkevíz öntözésre történő felhasználása, itt is folyamatban van a tervezés. 
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Sokan keresnek építési telket Nyárlőrincen, ennek érdekében a Mező utca, Orgona 
utca végében területet vásárolt az önkormányzat és folyamatban van még kb. 2 ha-
nyi területet megvásárlása is telekalakítás céljából.  
 
A településüzemeltetéssel kapcsolatban az útjavítást emelné ki. A kátyúk felmérésre 
kerültek, és a javításokat el is végezték. A településen nő a napelemek száma, ezért, 
hogy megfelelően működhessenek a trafók állapotát felül kell vizsgálni a 
szolgáltatónak.  
 
Sor került az utca nevek átvezetésére is. Az Úttörő utca a Koháry István nevet, míg a 
Ságvári utca a Mező utca nevet kapta. Sajnos az ezzel kapcsolatos hivatalos 
intézkedések nem mentek zökkenő nélkül a lakosság számára.  
 
Szintén kötelező feladat az egészségügyi alapellátás biztosítása a településen. A 
településtől a védőnői szolgálat 2022. július 1-től a Bács-Kiskun Vármegyei 
Oktatókórházhoz került. 
 
Szociális alapszolgáltatás körébe tartozik a tanyagondnoki szolgáltatás biztosítása. 
Bővítésre került a szolgálat, miután ellenőrzés során megállapították, hogy a 
külterületi lakosságszám megengedi a két tanyagondnoki körzet kialakítását. A 
szociális szolgáltatás körébe tartozik a szociális étkeztetés, valamint a települési 
támogatás biztosítása. A testület az előző ülésén fogadta el a helyi szociális rendelet 
módosítását, mely a jövedelmi határokat megemelte. Ide tartozik még a Bursa 
Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat, ahol a felsőoktatási intézményben tanuló 
nyárlőrinci diákoknak nyújtunk anyagi támogatást. 
 
Köztisztaság, környezetvédelem. A hulladékgazdálkodási ágazat több lépcsőben 
történő átalakításának egyik állomása volt 2023. július 1-jei dátum, amikor a 
hulladékgazdálkodási közszolgáltatás megszervezésének feladata az állam 
felelősségi körébe került, ezzel egyidejűleg az önkormányzatok 
hulladékgazdálkodási jogalkotási hatásköre megszűnt. A szemétszállítással 
kapcsolatos minden feladatot a most megalakult cég a MOHU lát el. A helyzet 
annyiban romlott, hogy a szelektív üveges konténer elszállításra került, jelenleg az 
otthoni szelektív kukába kell tenni az üveget. Az üvegvisszaváltó helyek kialakítását 
január 1-ről július 1-re módosították. 

Tájékoztatja a lakosságot, hogy a Kincskereső Óvodának és Bölcsődének új 
vezetője van szeptembertől Sváb Kovácsné Rédai Erzsébet személyében. Az óvoda 
zavartalan működés biztosított.  
 
Kulturális feladatot a könyvtár működtetésével biztosítjuk. A tavalyi évben rövidített 
nyitva tartással működött, de már visszatértünk az eredeti nyitva tartáshoz, tessék 
használni bátran a könyvtárat! 
 
A gyermekjóléti szolgáltatást társulás keretében biztosítjuk Tiszaalpárral, Lakitelekkel 
közösen. Nyárlőrincen Horváthné Dékány Judit látja el ezt a feladatot, nagy tudással 
és odaadással. 
 
Ebben az évben vásároltunk egy belterületi ingatlant, melyet felújítottunk. Az 
önkormányzati ingatlanok egy része szolgálati lakásként, másik része bérlakásként 
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funkcionál. Jelenleg minden ingatlanban laknak.  
 
Szerencsére a községben hajléktalan nincs, így ellátásukról nem kell gondoskodni. 
 
A községben 17 fő közfoglalkoztatott dolgozik. Jelenleg december 1-től február 28-ig 
tart a közfoglalkoztatotti időszak. Véleménye szerint a munkájukra szükség van, 
sokféle feladatot látnak el. 
 
Az önkormányzat az idei, és a következő évben adó emelést nem tervezett be.  
 
A sport és ifjúság tekintetében nincs szégyenkezni valónk. A sportéletet igyekszünk 
minél magasabb szinten tartani. Sok ember sportol rendszeresen a községben. A 
legnagyobb népszerűsége természetesen a helyi focinak van, ahol U14-es csapattal 
is dicsekedhetünk. A felnőtt válogatott jelenleg a második helyen van a 
bajnokságban. 
 
A vízszolgáltatással az elmúlt időszakban nem volt probléma. Rendszeresen 
ellenőrzik, tisztítják a rendszert. Egyenlőre nem került államosításra, de a következő 
évben a cégek – melybe beletartozik az önkormányzat, óvoda, iskola - vízdíja 
emelkedni fog. A lakossági vízdíj nem kerül emelésre. 
 
Önként vállalt feladat a tanyagondnoki szolgálat működtetése a településen, melyről 
már beszámolt. Említette az új mezőőr foglalkoztatását. Önként vállalt feladat még a 
Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázathoz való 
csatlakozás, ahol a felsőoktatási intézményben tanuló diákokat igyekszünk segíteni.  
 
Szintén önként vállalt feladat, hogy egyesületeket, alapítványokat, egyházakat is 
támogatunk, akik a közösség életéhez tudnak hozzátenni, vagy akire esetleg mi is 
rászorulhatunk, mint például a Légimentő Szolgálat.  
 
A település költségvetése pozitív, minden adott ahhoz, hogy az önkormányzat 
működése biztosított legyen. Rendelkezünk tartalékkal is az esetleges váratlan 
kiadásokra. Köszönhető ez a településen lévő cégeknek és a lakosságnak, akik „jó 
adófizetők”. 
 
Köszöni, hogy meghallgatták a beszámolóját. Akinek kérdése, hozzászólása van, 
kéri tegye meg. 
 
 
Kiss Ferenc: Köszönti a megjelenteket. Polgármester úrnak köszöni az elismerő 
szavakat. Szeretne itt megkérni mindenkit, hogy amennyiben probléma, baj történik 
ne őt hívják fel telefonon, hanem a 112-es telefonszámot mert csak a központ adhat 
az itteni tűzoltóknak feladatot. Az elmúlt években igyekezett mindent megtenni, hogy 
a Tűzoltó egyesület felszereltsége maximális legyen, közel 30 millió forintot tudtak az 
egyesületbe fektetni. Köszöni a támogatást a képviselő-testületnek és a 
lakosságnak, mind a Polgárőrság, mind a Tűzoltóság nevében.  
 
Zubor András: Szeretné jelezni, hogy a volt Ficánka presszó Sugár utca felőli 
járdáján olyan szinten megáll a víz, hogy a füves területet is ellepi és ki kell menni a 
kocsiútra, ha az ember ki akarja kerülni.  
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Domokos Jánosné: A külső részén egyáltalán nem lehet elmenni, a belső fele 
viszonylag járható. 
 
Pénzváltó István polgármester: Gyors megoldást nem ígérhet. Azt a járda szakaszt 
fel kellene verni és újra aszfaltozni. A tükrös háztól egész a Rákóczi utcáig rossz az 
a járda szakasz. Sajnos azon a részen sok a nagy fa is, melynek gyökerei felemelik a 
járdát. Itt csak akkor érdemes járdát javítani, ha a fák ki lesznek vágva. Akkor is 
inkább célszerű a térkő, mert azt lehet cserélni. A községben egyébként több járda 
szakasz is megújult már, mint a Posta előtti, az orvosi rendelő előtti rész, a Dózsa 
Gy. utca és az Iskola utca is.  
 
Tormási Sándor: Tisztában van vele, hogy a Posta nem tartozik az 
önkormányzathoz, de megjegyzi, hogy a tértivevényes levelek kihordása nagyon 
vontatott, nem érnek időben a levelek a címzetthez. Ebből már adódott igen 
kellemetlen helyzet is, a határidő elmulasztása miatt.  
 
Pénzváltó István polgármester: Sajnos mi is csak jelzéssel tudunk élni a posta felé, 
de jelenleg annak is örülni kell, hogy van postája a községnek. 
 
Pénzváltó István polgármester: Tájékoztatja a jelenlévőket, hogy a K&H Bank 
képviselői megkeresték, mert jelenleg nincs bankfiók a településen. Az ügyek 
intézéséhez el kell menni másik településre. A K&H Bank hetente kitelepülne, ehhez 
biztosítunk neki egy irodát. Ezzel kapcsolatban tájékoztatást fognak majd kiküldeni. 
Elképzelhető, hogy automatát helyeznének ki.  
 
Amennyiben több kérdés, hozzászólás nincsen, szeretné megköszönni a 
megjelenést. Áldott Boldog Karácsonyt Kíván és mindenkit szeretettel várunk a 
Falukarácsony ünnepségére a Sportcsarnokba, 17-én vasárnap 17 órára. 
 
 
 

Kmft. 
 
 
 

 
Pénzváltó István    Szakácsné Marsa Edina 

polgármester        jegyző 


